
 
 

Møteprotokoll 

Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne 
 
Møtedato: 28.10.2020 
Møtestad: Ålesund rådhus, lågblokka, rom 364 
Møtetid: 11:00 - 13:45 
 
      
 

Møtedeltakarar Parti 
Anne-Grethe Valentin Nielsen   
Anne-Lise Mikkelsen Tellnes   
Jorunn Karin Vestre   
Odd Arne Grande   
Olger Drønnesund   
Per Ove Slyngstad   
Therese Flisnes Opskar   
Thor Hansen   
Vegard Muriaas   
 

Forfall Parti Varamedlem  Parti 

Birgit Øiehaug  Arild Mæhle Waksvik  

Cine Finstad Austnes  Synnøve Vadseth Furholm  

 
 
 
 
Møteleiar: Thor Hansen 
Protokollførar: Bjørn Arild Hatlem 
 
 
Tal voterande: 
11. 
 
Frå administrasjonen møtte: 
Rådgivar Ragnhild Hanken Skjong. 
 
Rettleiing og orientering saman med eldrerådet:  
Fagleiar May Grindvik og lønskonsulent Birgitte Nøringseth Aasmundsen frå Løn og 
personaladministrasjon gav rettleiing om korleis folkevalde sjølve skal legge inn reiserekningar 
med meir i Visma Expense. Tre representantar for IT-avdelinga hjelpte til med oppsett av e-post 
og innlogging. 
Prosjektleiar Kristin Nonsvik i Ålesund kommunale eigedom KF orienterte om bustader med 



bemanning. Ho oppmoda dei to råda til å velje representantar til ei felles arbeidsgruppe, jf. sak 
047/20. 
Orientering for RF 
Rådgivar Skjong orienterte om sak 042. Rådgivar Lisbeth Slyngstad orienterte om sak 043 og 
044.  
 
Eventuelt: 
Per Ove Slyngstad tok opp at enkelte funksjonshemma har problem med å betale høg husleige 
for kommunale leilegheiter. Rådet kan be om orientering frå avdelingsleiaren i ÅKE som har 
ansvar for husleige og bustøtte. 
 
Arild Mæhle Waksvik nemnde eit konkret døme på ein person som blei utskriven frå operasjon 
ved sjukehuset til ein bustad som ikkje var tilpassa den nye situasjonen. Møteleiar peika på at 
rådet ser i forslaget til budsjett for 2021 at fleire som i dag får hjelp på institusjon skal bu heime. 
Rådet vil ha informasjon om kven som har ansvar for tilrettelegging av eksisterande bustad, eller 
eventuell tildeling av ny bustad. 
 
Per Ove Slyngstad viste til ein artikkel i Nytt i Uka 7.10. om at kantane på midtrabattane mellom 
haldeplassane er så høge at det er uråd for rullestolbrukarar å kome opp på dei. Bussane får 
heller ikkje legge ned rullestolrampe der.  
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039/20 

Godkjenning av innkalling, sakliste og møteprotokoll 
 
039/20 Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne 28.10.2020 
Vedtak: 
Innkalling og sakliste blir godkjent. Møteprotokoll frå siste møte blir godkjent. 
Møteleiar, Odd Arne Grande og Anne-Grethe Valentin Nielen blir valt til å godkjenne protokoll 
frå dette møtet. 
 
Behandling: 
 
Namneforslag fremma av  Thor Hansen 
Odd Arne Grande og Anne-Grethe Valentin Nielsen. 
 
Votering: 
Kommunedirektørens innstilling og namneforslaget frå møteleiar samrøystes vedtatt. 
 
 
Rådmannens innstilling: 
Innkalling og sakliste blir godkjent. Møteprotokoll frå siste møte blir godkjent. 
Møteleiar, .................. blir valt til å godkjenne protokoll frå dette møtet. 
 
 

040/20 

Referatsaker 

 
040/20 Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne 28.10.2020 
Vedtak: 
Rådet for mennesker med nedsatt funksjonsevne ber sekretariatet følge opp referatsak 028/20 
ved å ta opp brevet fra FFO med de som har ansvar for parkering i og ved Kremmergaarden, og 
de som har ansvar for universell utforming av dører i parkeringskjelleren. 
 
Rådet for mennesker med nedsatt funksjonsevne har følgende merknad til utbyggingssaker 
under 040/20 Referatsaker: Rådet forutsetter universell utforming. 
 
Behandling: 
 
Fellesforslag   
Rådet for mennesker med nedsatt funksjonsevne ber sekretariatet følge opp referatsak 028/20 
ved å ta opp brevet fra FFO med de som har ansvar for parkering i og ved Kremmergaarden, og 
de som har ansvar for universell utforming av dører i parkeringskjelleren. 
 
Forslag fremma av  Thor Hansen 
Rådet for mennesker med nedsatt funksjonsevne har følgende merknad til utbyggingssaker 
under 040/20 Referatsaker: Rådet forutsetter universell utforming. 
 
Votering: 
Fellesforslaget og forslaget fra Thor Hansen enstemmig vedtatt. 



 
Kommunedirektøren si innstilling: 
Refererte saker vert tekne til vitande 
 
 

041/20 

Tertialrapport 2 - 2020 - Uttale frå råda 

 
041/20 Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne 28.10.2020 
Vedtak: 
Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne tar saka til orientering. 
 
 
Behandling: 
 
Votering: 
Kommunedirektøren si innstilling samrøystes vedtatt. 
 
 
Kommunedirektøren si innstilling: 
Rådet tar saka til orientering. 
 
 
 

042/20 

Budsjett 2021 og økonomiplan 2021 - 2024 til uttale i råda 

 
042/20 Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne 28.10.2020 
Uttale: 
Rådet for mennesker med nedsatt funksjonsevne tar Budsjett 2020 og økonomiplan 2021 - 2024 
til orientering. Lovpålagte tilbud til barn, ungdom og voksne innnfor helse, velferd og skole må 
opprettholdes. Dagens avlastningstilbd må videreføres. 
 
Behandling: 
 
Alternativt fellesforslag   
Rådet for mennesker med nedsatt funksjonsevne tar Budsjett 2020 og økonomiplan 2021 - 2024 
til orientering. Lovpålagte tilbud til barn, ungdom og voksne innnfor helse, velferd og skole må 
opprettholdes. Dagens avlastningstilbd må videreføres. 
 
Votering: 
Fellesforslaget enstemmig vedtatt. 
 
 
050/20 Eldrerådet 28.10.2020 
 
Uttale frå Eldrerådet: 
Budsjett og økonomiplan er vel den største saken som forvaltningsorganene i en kommune skal 



sette seg inn i, drøfte og gjøre seg opp en mening om. Den består av hundrevis av detaljer, og 
skal samtidig gi et uttrykk for en helhet. Det gjør det ikke lettere at det er første arbeidsåret i en 
nyetablert stor kommune, og at store deler av året har Covid 19-pandemien gjort informasjon 
og forberedelse til behandling av budsjettdokumentene mer komplisert. 
 
Eldrerådet vil derfor i hovedsak gi uttrykk for sitt syn på overordnede prinsipper og de store 
linjene i budsjettsammenheng. Rådet er innforstått med at kommunene befinner seg i en svært 
vanskelig situasjon, med store driftsunderskudd som skal dekkes inn. Det sier seg da selv at  det 
må føre til reduksjon i aktiviteter og engasjement. Eldrerådet mener at det da også sier seg selv 
at lovpålagte og nødvendige oppgaver innenfor helse og velferd, skole, sikkerhet, vann og avløp 
osv må ha første prioritet til tilgjengelige midler. Så får det som er nyttig, berikende, spennende 
og kanskje litt statuspreget stille lenger bak i køen. I en trang økonomisk situasjon må ikke 
basisbehovene og svake grupper være taperne! Omsorg, helse og velferd av alle kategorier og 
for alle aldersgrupper må gå foran det som er ”kjekt å ha”. Det er flott med konferanser og 
fremtidslab og kommunalt kulturengasjement av ulikt slag, men ikke hvis det går på bekostning 
av omsorgsplasser eller botilbud eller støttetiltak for dem som trenger det og faktisk har 
lovhjemlet rett til det. 
 
Eldrerådet vil også peke på at arbeidet med kommunens budsjett har en psykologisk og  
pedagogisk side. Det er stor frustrasjon blant brede lag i kommunen knyttet til signaler om 
nedlegging eller avvikling av tilbud, utsettelse av lenge planlagte prosjekter og en slags 
oppfatning av en overdimensjonert  kommune både politisk og administrativt. Det er slett ikke 
sikkert at alt dette er riktig og faktabasert, men man hadde kanskje skapt større forståelse for og 
tålmodighet med en vanskelig økonomisk situasjon hvis kommunens ledelse – både politisk og 
administrativt – hadde gått tidlig ut og signalisert deltakelse i dugnaden med reduksjon av 
honorar og antall stillinger. Da hadde det kanskje vært mindre frustrasjon og misnøye blant folk 
flest. Og det hadde vært en god støtte for en vanskelig budsjettbehandling.  
 
 
Behandling: 
 
Forslag til uttale,  Leif Arne Hovde 
Budsjett og økonomiplan er vel den største saken som forvaltningsorganene i en kommune skal 
sette seg inn i, drøfte og gjøre seg opp en mening om. Den består av hundrevis av detaljer, og 
skal samtidig gi et uttrykk for en helhet. Det gjør det ikke lettere at det er første arbeidsåret i en 
nyetablert stor kommune, og at store deler av året har Covid 19-pandemien gjort informasjon og 
forberedelse til behandling av budsjettdokumentene mer komplisert. 
 
Eldrerådet vil derfor i hovedsak gi uttrykk for sitt syn på overordnede prinsipper og de store 
linjene i budsjettsammenheng. Rådet er innforstått med at kommunene befinner seg i en svært 
vanskelig situasjon, med store driftsunderskudd som skal dekkes inn. Det sier seg da selv at  det 
må føre til reduksjon i aktiviteter og engasjement. Eldrerådet mener at det da også sier seg selv 
at lovpålagte og nødvendige oppgaver innenfor helse og velferd, skole, sikkerhet, vann og avløp 
osv må ha første prioritet til tilgjengelige midler. Så får det som er nyttig, berikende, spennende 
og kanskje litt statuspreget stille lenger bak i køen. I en trang økonomisk situasjon må ikke 
basisbehovene og svake grupper være taperne! Omsorg, helse og velferd av alle kategorier og 
for alle aldersgrupper må gå foran det som er ”kjekt å ha”. Det er flott med konferanser og 
fremtidslab og kommunalt kulturengasjement av ulikt slag, men ikke hvis det går på bekostning 



av omsorgsplasser eller botilbud eller støttetiltak for dem som trenger det og faktisk har 
lovhjemlet rett til det. 
 
Eldrerådet vil også peke på at arbeidet med kommunens budsjett har en psykologisk og  
pedagogisk side. Det er stor frustrasjon blant brede lag i kommunen knyttet til signaler om 
nedlegging eller avvikling av tilbud, utsettelse av lenge planlagte prosjekter og en slags 
oppfatning av en overdimensjonert  kommune både politisk og administrativt. Det er slett ikke 
sikkert at alt dette er riktig og faktabasert, men man hadde kanskje skapt større forståelse for 
og tålmodighet med en vanskelig økonomisk situasjon hvis kommunens ledelse – både politisk 
og administrativt – hadde gått tidlig ut og signalisert deltakelse i dugnaden med reduksjon av 
honorar og antall stillinger. Da hadde det kanskje vært mindre frustrasjon og misnøye blant folk 
flest. Og det hadde vært en god støtte for en vanskelig budsjettbehandling.  
 
 
Votering: 
Rolf Stavset fekk permisjon og forlot møtet. 10 voterande. 
Kommunalsjef Synnøve Vasstrand Synnes orienterte om budsjettet for kommunalområdet helse 
og omsorg. 
Forslaget til Leif Hovde vart samrøystes vedteken. 
 
 
Kommunedirektøren si innstilling: 
Saka blir lagt fram utan tilråding. 
 
 
 

043/20 

Fontenehus i Ålesund 

 
043/20 Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne 28.10.2020 
Uttale: 
Rådet for mennesker med nedsatt funksjonsevne ser at Fontenehus er et klart supplement til de 
andre tilbudene som er etablert. Og med 100 prosent statlig finansiering første år og 70 til 50 
prosent dekning de neste årene, vil rådet anbefale at dette etableres snarest. 
 
Behandling: 
 
Alternativt forslag fremma av  Thor Hansen 
Rådet for mennesker med nedsatt funksjonsevne ser at Fontenehus er et klart supplement til de 
andre tilbudene som er etablert. Og med 100 prosent statlig finansiering første år og 70 til 50 
prosent dekning de neste årene, vil rådet anbefale at dette etableres snarest. 
 
Votering: 
Forslaget frå Thor Hansen samrøystes vedtatt. 
 
 
 
027/20 Ungdomsrådet 30.09.2020 



 
Vedtak: 
Ungdomsrådet er positive til eit Fontenehus, men ser at dei økonomiske utfordringane til 
kommunen er store, og at ein må heller må sørge for at dei tilboda som ein har vert 
oppretthaldt. 
 
 
Behandling: 
 
Fellesforslag fremma av  Julia Pater-Walderhaug 
Ungdomsrådet er positive til eit Fontenehus, men ser at dei økonomiske utfordringane til 
kommunen er store, og at ein må heller må sørge for at dei tilboda som ein har vert 
oppretthaldt. 
 
Votering: 
Fellesforslaget samrøystes vedtatt. 
 
 
Kommunedirektøren si innstilling: 
 
Kommunestyret ser klart at Fontenehus kan være eit godt supplement til de andre tilbudene 
som er etablert i kommunen.  Dersom Fontenehus skal etablerast, må en prioritere 
vekk/redusere et annet tilbod, for å finansiere kommunens del av etableringen.  
 
Kommunestyret mener tilbudene vi har i dag er viktige å opprettholde og å bredde ut i hele den 
nye kommunen. Derfor kan kommunestyret ikke gå for etablering av Fontenehus i de nærmeste 
årene.  
 
 

044/20 

Lavterskel rus 

 
044/20 Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne 28.10.2020 
Uttale: 
Rådet for menneske med nedsett funksjonevne sluttar seg til kommunedirektøren si innstilling: 
Prioritering for oppretting av nytt lavterskeltilbod: 

1. Utvida opningstid og oppsøkande tenester for rustenesta i avdeling «Nordre», dvs. 
tidlegare Haram, Skodje, Ørskog og Sandøy kommunar. 

2. Etablering av tilbod til «pluss minus 18».  

3. Tilboda etablerast når dette er mogleg innan tildelte økonomiske rammer. 

 
Behandling: 
 
Forslag fremma av  Thor Hansen 
Rådet for menneske med nedsett funksjonevne sluttar seg til kommunedirektøren si innstilling. 



 
Votering: 
Forslaget frå Thor Hansen samrøystes vedtatt. 
 
 
028/20 Ungdomsrådet 30.09.2020 
 
Vedtak: 
Ungdomsrådet støttar kommunedirektøren si innstilling. Ungdomsrådet meiner det er viktig at 
tilbodet vert betra i avdeling Nordre. 
 
 
Behandling: 
 
Fellesforslag fremma av  Julia Pater-Walderhaug 
Ungdomsrådet støttar kommunedirektøren si innstilling. Ungdomsrådet meiner det er viktig at 
tilbodet vert betra i avdeling Nordre. 
 
Votering: 
Fellesforslaget samrøystes vedtatt. 
 
 
Kommunedirektøren si innstilling: 
 
Prioritering for oppretting av nytt lavterskeltilbod: 

1. Utvida opningstid og oppsøkande tenester for rustenesta i avdeling «Nordre», dvs. 
tidlegare Haram, Skodje, Ørskog og Sandøy kommunar. 

 

2. Etablering av tilbod til «pluss minus 18».  

 
3. Tilboda etablerast når dette er mogleg innan tildelte økonomiske rammer. 

 
 
 
 

045/20 

Innspel råda - Kommuneplanen sin samfunnsdel - planforslag til offentleg 
høyring 

 
045/20 Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne 28.10.2020 
Vedtak: 
Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne tar saka til orientering. 
 



Behandling: 
 
Forslag fremma av  Thor Hansen 
Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne tar saka til orientering. 
 
Votering: 
Forslaget frå Thor Hansen samrøystes vedtatt. 
 
 
Kommunedirektøren si innstilling: 
Saka vert lagt fram utan tilråding. 
 
 
 
 

046/20 

Utkast til revidert samarbeidsavtale mellom Helse Møre og Romsdal HF og 
kommunane - høyring 

 
046/20 Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne 28.10.2020 
Uttale: 
Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne tar saka til orientering. 
 
Behandling: 
 
Forslag fremma av  Thor Hansen 
Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne tar saka til orientering. 
 
Votering: 
Forslaget frå Thor Hansen samrøystes vedtatt. 
 
 
045/20 Eldrerådet 28.10.2020 
 
Uttale frå Eldrerådet: 
Eldrerådet har ingen merknad til saka. 
 
Behandling: 
 
Forslag til vedtak,  Leif Arne Hovde 
Eldrerådet har ingen merknad til saka. 
 
Votering: 
Forslaget til Leif Hovde vart samrøystes vedteken. 
 
 
056/20 Komite for helse og omsorg 26.10.2020 
 



Tilråding frå komite for helse og omsorg:  
Kommunestyret sluttar seg til høyringssvaret til revidert samhandlingsavtale mellom Helse Møre 
og Romsdal HF og kommunane, slik det kjem fram av saka.  
 
Behandling: 
 
Votering: 
Kommunedirektøren si innstilling vart samrøystes tilrådd.  
 
 
Kommunedirektøren si innstilling: 
Kommunestyret sluttar seg til høyringssvaret til revidert samhandlingsavtale mellom Helse Møre 
og Romsdal HF og kommunane, slik det kjem fram av saka.  
 
 

047/20 

Bustader med bemanning - val av representantar frå ER og RF  til 
arbeidsutval 
 
047/20 Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne 28.10.2020 
Vedtak: 
Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne oppnemner Thor Hansen og Therese Flisnes 
Opskar til å sitte i arbeidsutvalet saman med representantar for eldrerådet. 
 
 
Behandling: 
 
Namnforslag fremma av  Odd Arne Grande 
Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne oppnemner Thor Hansen og Therese Flisnes 
Opskar til å sitte i arbeidsutvalet saman med representantar for eldrerådet. 
 
 
Votering: 
Forslaget frå Odd Arne Grande samrøystes vedtatt. 
 
 
Innstilling: 
Eldrerådet oppnemner: ……………………………………. og  
Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne oppnemner: ……………………………………… til å 
sitte i arbeidsutval for Bustader med bemanning. 
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